
فرمانده نیروی دریایی ارتش: 
معاون اول رئیس جمهور :

 مرزهای کشور را 
دو هزار کیلومتر دورتر برده ایم

سازمان همکاری شانگهای یک الگوی 
موفق همکاری منطقه ای است

در صفحه سیاسی بخوانید در صفحه سیاسی بخوانید

پس از 10 سال اولین جلسه شورای عالی 
فضایی به ریاست رئیس جمهور برگزار شد

 همه بخش های فعال در صنعت  فضایی باید با 
هم گرایی و پرهیز از کارهای موازی دست به دست 
هم بدهند و خواسته رهبر معظم انقلاب  را برای 
رسیدن به مدار ۳۶ هزار کیلومتری محقق سازند

 سلام دوباره 
به صنعت فضایی
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با گسترش واکسیناسیون عمومی و پس از 289 روز  

طبق اعلام  وزارت بهداشت هم اکنون 22 شهرستان در وضعیت نارنجی، 20۷ شهرستان در وضعیت زرد و 219 شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند

نقشه کرونا  آبی شد
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  بازکردن گره از ریســمان مشــکلات کشاورزان، زارعین 
و برزگرانی که جزو اقشــار زحمتکش و محروم جامعه 
بــوده و هســتند بی تردیــد یکــی از افتخــارات غیر قابل 
توصیف است. افراد شریف و زحمتکشی که روزی شان 
را بــا تــلاش در کســب رزق حــلال به دســت می آورند. 
دولت مردمی بویژه رئیــس جمهور محترم از روزهای 
نخســتین آغاز به کار دولت در پی شناسایی مؤلفه های 
کارآمــد و بنیادیــن در موضــوع عدالــت در تخصیــص 
منابع آب میان ذی نفعان بویژه کشــاورزان بوده است 
ولــی متأســفانه مؤلفه هــای تأثیر گــذار از جملــه تغییر 
اقلیــم، خشکســالی های پی در پــی، کمبــود قابل توجه 
نزولات جــوی، محدودیت منابــع آب جهت مصارف 
وقــوع گســترده  زمیــن،  و کشــاورزی، نشســت  شــرب 
ریزگردهــا و... رویکــردی اســت کــه زیســت عمومــی و 
علــی الخصوص مدیریــت عمومی زندگی کشــاورزان 
و روســتائیان اســتان را با مخاطرات جــدی و غیر قابل 

جبران روبه رو ساخته است.
بــا جامعــه ای  از ســوی دیگــردر اســتان اصفهــان 
گســترده روبه رو هســتیم کــه دغدغه آب شــرب آنها را 
برای ۱۰۰ روز آینده پیش رو داریم و این در حالی است 

که پیش بینی های هواشناسی نشان می دهد در بهترین 
حالت، بارش ها در پاییز ۱4۰۰ کمتر از نرمال بلند مدت 
و در زمستان در حد نرمال خواهد بود. البته در صورت 
عدم بارش مورد نیــاز نزولات جوی، راهکارهایی برای 
مقابلــه و مدیریت صحیح زیســتی و بهداشــتی مردم 
نجیب اصفهان با توجه به محدودیت های منابع باید 
اجرایی شود. در این خصوص جلسات و اتاق فکرهای 
مختلفی با نخبگان عرصه بهداشت، کشاورزی، تغذیه 
و... برگزار شده است و باید اذعان داشت که در نهایت 
از همه این جلسات یک نتیجه مورد حمایت همگانی 
حاصل شــد کــه آن خط قرمــز اصفهــان در بخش آب 
شــرب همگانی اســت. متأســفانه آخرین بررسی های 
کارشناسان حوزه آب استان نشان می دهد میزان حجم 
ذخیره آب ســد زاینده رود وضعیت خوبی ندارد واین 
واقعیت ما را ناگزیر ساخته اولویت استان را بر پوشش 
آب قابــل شــرب بــرای مصــارف همگانی قــرار دهیم 
و خوشــبختانه در جلســاتی کــه بــا نماینــدگان محترم 
کشــاورزان داشتیم بهره برداران بخش کشاورزی نیز از 

این مسأله آگاهی داشتند و آن را تأیید کردند.
متأســفانه بالغ بر شــش ســال بود که وزیــران وقت 
نیــرو به اســتان اصفهــان سفررســمی نداشــتند ولی با 
همت همه عزیــزان بویژه کشــاورزان در دولت جدید، 
ایــن رخــداد رقــم خــورد و حتــی وزیــر محترم پــس از 
بازدیدهــای میدانــی، معاون خــود را به عنــوان معین 
حــوزه زاینــده رود بــرای بازدیدهای هفتگــی منصوب 

کردنــد. رئیس جمهــور محترم نیــز برای رفــع دغدغه 
کشــاورزان اصفهانی شخصاً دســتوراتی را به مسئولان 
ملــی و اعضــای هیــأت دولــت دادنــد کــه ان شــاءالله 
نتیجــه آن را در آینــده نزدیــک خواهیــم دیــد. مــردم 
فهیــم اصفهــان خود کاملًا آگاه هســتند که مشــکلاتی 
کــه در حال حاضر در بخــش آب دارند در برهه زمانی 
۲دهه ای ایجاد شده است فلذا نمی توان انتظار داشت 
این مشکلات ظرف چند ماه و در حالی که پژوهشگران 

از ورشکستگی آبی نام می برند، به یکباره حل شود.
ولــی به عنــوان نماینــده دولــت در اصفهــان تمام 
تــلاش خــود را بــرای رفع مشــکلات کشــاورزی اســتان 
تــا آنجــا که مقدور باشــد انجــام خواهیــم داد. هر چند 
مدت زمان زیادی از حضور بنده بر مســند اســتانداری 
اصفهــان نمی گــذرد اما اتفاقات مثبتــی در این بخش 
افتــاده اســت که لازم اســت قضــاوت مقایســه آن را با 
عملکــرد مدیران پیشــین در ســطح اســتان بــه مردم 

فهیم اصفهان بسپاریم.
از همه مردم خوب اصفهان، بویژه کشــاورزان عزیز 
می خواهم نســبت به تمهیــدات اتخاذ شــده در ابعاد 
ملی، بین اســتانی و استانی اطمینان داشته باشند و با 
ســعه صدر و امیدواری به آینده ای روشــن بیندیشــند. 
همانگونــه کــه از روز اول عهــد کرده ایــم بــاز هم اعلام 
می کنــم کــه موضــوع آب و رخدادهــای تلخ ناشــی از 
کمبــود آب را در هم افزایــی با مردم و ســایر مســئولان 

تقنینی، قضایی و... حل خواهیم کرد.

تشــکیل نخســتین جلســه شــورای عالی فضایی کشور 
پــس از وقفــه ای ۱۰ ســاله را بایــد به عنــوان نقطه آغاز 
عزیمــت جمهوری اســلامی ایران برای برداشــتن گام 
بزرگتــری در فنــاوری پیشــرفته فضایــی بــه فــال نیک 
گرفــت. اهمیــت ایــن رویــداد از آن جهــت اســت کــه 
بدانیــم پروژه هــا و طرح های فضایی در همه کشــورها 
بــه دلیل نیــازی که بــه ســرمایه گذاری های کلان دارند 
طرح هــای حاکمیتی هســتند و دلیل تأســیس شــورای 
عالــی فضایــی در ســال ۱383 نیــز بررســی و تصویب 
همین طرح های کلان بوده اســت. اما با کمال تأســف 
این شــورا پس از تأسیس به دلایلی مورد کم توجهی و 
بی مهری دولت ها قرار گرفت تا آنجا که از ســال ۱39۰ 

تا ۱4۰۰ هیچ جلسه ای در این شورا تشکیل نشد.
یکــی از دلایــل این وقفــه مواجهه دولت گذشــته با 
کسری بودجه بوده است و از آنجا که اعتبار کافی برای 
تصویــب طرح های ملی و مهــم فضایی در نظر گرفته 
نمی شــد گویــا نیــازی بــه برگزاری جلســات احســاس 
نمی شــد  و دولــت قبــل در حــوزه فنــاوری فضایــی به 
پیگیــری طرح هایــی کــه در ســال های پیــش از آن بــه 
تصویب رســیده بــود اکتفا کــرده بود. با ایــن حال باید 
گفت که فقدان تخصیــص اعتبار لازم علت غایی این 

فترت ۱۰ ساله نبود. 
مســأله اصلی مخالفت کشــورهای توســعه یافته و 
بویژه اغلب کشورهای عضو گروه ۱+5 یعنی کشورهای 
طــرف مذاکرات هســته ای با پیشــرفت ایــران در حوزه 

فناوری هوا فضا بوده است. 
مذاکــرات  کــه  ســال هایی  در  گذشــته  دولت هــای 
در جریــان بــود بــرای اجتنــاب از مواجه شــدن بــا این 
مخالفت ها جلســات شــورای عالی فضایی را تشــکیل 
نمی دادنــد. زیرا تصور غالب این بود که  خبر تشــکیل 
جلســه این شورا در خارج از کشور یعنی سرمایه گذاری 
ایــران بر توســعه فناوری هــای پیشــرفته و ایجاد نوعی 

دست انداز  در جریان مذاکرات.
حــال در شــرایطی کــه آن مســائل یعنــی کمبــود 
بودجــه، تحریــم و مذاکــرات همچنــان پــا برجاســت 
دولــت آقــای رئیســی در رویکــردی کامــلًا متفــاوت 
اقدام به احیای این شــورای عالی کرده که اقدام حائز 

اهمیتی است.

وعــده  بــه  عمــل  دلایــل  از  یکــی  طبیعتــاً  البتــه 
رئیــس جمهــور اســت کــه در جریــان انتخابــات یکــی 
از وعده هایــش تشــکیل همــه شــوراهای عالــی بود که 
تشــکیل نمی شــدند یا مورد بی توجهی دولت گذشــته 

قرار گرفته بودند.
دلیــل دیگــر راهبــرد و نــگاه ویــژه رئیــس جمهور و 
دولت سیزدهم یعنی اتکا به داخل است و این اعتقاد 
کــه می تــوان به دســت مدیــران کشــور با فعــال کردن 
ظرفیت هــای مغفــول و معطل مانــده داخلی بخش 

زیادی از مشکلات کشور را برطرف کرد.
از ایــن حیــث یکــی از نکاتی کــه در ســخنان رئیس 
جمهور از جایگاه رئیس شــورای عالــی فضایی مطرح 
شــد اعتقاد به این مهم بود که توسعه فناوری فضایی 
می تواند به مزیت اقتصادی منتهی شــود. به شــخصه 
باور دارم که تحقق این خواســت با سیاســتگذاری های 
درســت در همه شــوراهای عالی از جمله شورای عالی 

فضایی ممکن و میسر است.
صنعت فضایی به عنوان یکی از صنایع و فناوری ها 

می تواند سایر صنعت ها را نیز بهره مند سازد.
بــر ایــن اســاس توســعه فنــاوری نــه تنها چنــان که 
رئیس جمهور اشــاره داشــتند در توســعه شــرکت های 
دانش بنیان، صنعت، تجارت، کشــاورزی و گردشگری 
و در مســیر چــاره اندیشــی بــرای  بحران هایــی نظیــر 
کم آبی مؤثر اســت، بلکه در دو حوزه فناوری »آی تی« 
و »آی ســی تی« که زندگی بشر امروز و آینده وابستگی 
بســیاری بــه آن دارد یکــی از بنیانی تریــن نیازمندی ها 

است.
کشــور مــا در حــال حاضــر تعــداد قابــل توجهــی 
فارغ التحصیــل و متخصص باهوش در حوزه هوا فضا 
دارد کــه در تخصص های دیگری مشــغول بــه کارند و 
در صورت جذب به صنعت فضایی می توانند مسبب 

پیشرفت های چشمگیری باشند.
 به دلیل وجود همین نیروهای متخصص است که 
مــا در هــر زمان که بــه صنعت فضایی توجــه کرده ایم 
ســرعت پیشــرفت مان چندین برابر سایر کشورها بوده 
اســت. از آنجا که زیرســاخت های لازم فراهم اســت با 
وجــود توجه دولت می توانیم به ســرعت بــه مدار 36 
هــزار کیلومتر که مدار ارزشــمندی اســت و مورد تأکید 
رئیــس جمهــور نیــز قــرار گرفــت دســت پیــدا کنیــم و 

ماهواره در آن مدار قرار بدهیم. 
هدفــی کــه حرکــت به ســمت آن از روز گذشــته و با 
برگزاری نخســتین جلســه شــورای عالــی فضایی آغاز 

شد.

روزه   ۱۰۰ بــا  همزمــان 
آیت الله  دولــت  شــدن 
رئیســی،  ســید ابراهیم 
افکارســنجی  مرکــز 
»کیو« نتیجه تازه ترین نظرسنجی خود 
را درخصوص نظر مردم درباره دولت 
سیزدهم منتشر کرده است. به گزارش 
فارس، در این نظرسنجی که به صورت 
تلفنــی و از ۱۱۰۰ نفــر در ماه آبان انجام 
شده است، شرکت کنندگان در پاسخ به 
این ســؤال که آیا بــه طور کلی به دولت 
فعلــی اعتمــاد داریــد؟ 69/6 درصــد 
پاســخ  و ۲5/9 درصــد  پاســخ مثبــت 
منفــی داده اند.همچنین ۶3/۲ درصد 
از شرکت کنندگان اعلام کرده اند که به 
بهبود شرایط در ۴ سال پیش رو توسط 

دولت رئیسی امید دارند.
 3۱/۲ درصد نیز گفته اند چنین امیدی 
 ۷8/۲ نظرســنجی  ایــن  در  ندارنــد. 
گفته انــد  شــرکت کنندگان  از  درصــد 
رئیس جمهــور  اســتانی  ســفرهای  از 
نیــز  درصــد   ۱۴/9 دارنــد.   رضایــت 
گفته انــد نــگاه مثبتــی بــه این ســفرها 
ندارند. گفتنی است پیش از این، نتایج 
نظرسنجی مشــترک دانشــگاه مریلند 
امریکا و مرکز افکارســنجی »ایران پل« 
ایرانی هــا  کــه  داد  نشــان   )Iran Poll(
کماکان اعتمادی بــه وعده های دولت 
امریکا ندارند، از برنامه موشــکی کشور 
حمایت کرده و نسبت به بهبود اوضاع 
امیدوارنــد. ایــن نظرســنجی کــه تنهــا 
چنــد هفتــه پــس از تحلیــف »آیت الله 
ســید ابراهیم رئیســی« رئیس جمهــور 
ایران انجام شــد، حمایت بی سابقه ای 
از رئیس جمهــور جدیــد را نشــان داد. 
۷8 درصــد از پاســخ دهنــدگان گفتنــد 
که نظرشــان نســبت بــه رئیس جمهور 
جدید تاحدی مطلوب )33 درصد( یا 
بســیار مطلوب )۴۵ درصد( است. این 
عملکرد به معنی بهبــود ۵۰ درصدی 
وضعیــت رئیســی نســبت بــه مــاه مه 

۲۰۱۷ است. 

شهید فخری زاده 
محور حرکت 

هسته ای ایران 
بود 

ناگفته هایی از ابعاد حرکت 
علمی شهیدمحسن فخری زاده در 

گفت وگو با دکتر فریدون عباسی

ë  و MI6 ،سیا ، موساد 
منافقین  به صورت ترکیبی 

و مشترک  تیم ترور شهید 
فخری زاده را تشکیل داده 

بودند
ë  بعد از سال 92 با آقای

فخری زاده برخورد خوبی 
نشد

ë  کمتر استادی به 
جامعیت ایشان بود

یادداشت

فتح الله امی
رئیس پژوهشگاه هوافضای ایران

یادداشت

سیدرضا مرتضوی
استاندار اصفهان

دلایل تعطیلی جلسات شورای عالی فضایی رضایت 80 درصدی مردم 
از سفرهای استانی

قول بی ثمر به مردم اصفهان نمی دهیم

خبــــر

»ایران« از  برنامه دولت سیزدهم برای احیای ظرفیت های 
اقتصادی پیمان های چندجانبه گزارش می دهد

 دور خیز ایران برای  بازار
 370 میلیارد دلاری »اکو«

16

مسئولان هر 15 روز یکبار از طریق رسانه ها به 
کشاورزان گزارش می دهند

روز گذشــته با پایان تجمــع  کشــاورزان اصفهانی برخی 
افــراد قصــد برهــم زدن نظم عمومی شــهر اصفهان را 
داشــتند که با حضور بموقع نیــروی انتظامی تلاش این 

افراد به نتیجه نرسید.

پایان تجمع کشاورزان 
اصفهان پس از توافق

6

 افزایش ۶۹ درصدی
 عرضه ارز  در سامانه نیما

16

به دنبال دستور رئیس سازمان حفاظت محیط زیست

سوزاندن مازوت ممنوع شد

8

 میزگرد »ایران« با حضور دکتر موسی نجفی 
و حجت الاسلام و المسلمین دکتر رضا غلامی

هویت مقتدر 
ما ایرانیان

7

6

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد

 توزیع هوشمند برنج، روغن 
و شکر از هفته جاری

Pr
es

id
en

t.i
r 


